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ČESKO: Odborníci z Českej republiky diskutovali v špeciálnej nedeľnej superdebate na CNN Prima
NEWS o témach súvisiacich s pandémiou koronavírusu, t. j. o opatreniach proti Covid-19, testovaní a
očkovaní.

Téměř dva roky od začátku pandemie koronaviru televize CNN Prima NEWS odvysílala
speciál pořadu Co Čech, to politik! V superdebatě v neděli diskutovalo hned osm tváří
epidemie. Podle výsledků ankety diváky „na plné čáře“ přesvědčili dva z nich. Hvězdou
první části se stal imunolog Jiří Šinkora, ve druhé hodině byl podle diváků nepřesvědčivější
lékař Jan Hnízdil.

V obou anketách webu CNN Prima NEWS dohromady hlasovalo více než 13 tisíc diváků. V první
z nich se utkali odborníci z úvodní části debaty. V té diskutovali epidemiolog Roman Prymula,
biochemik Zdeněk Hostomský, imunolog Jiří Šinkora a primářka Kliniky infekčních nemocí ve
Fakultní nemocnici Bulovka Hana Roháčová.

Diváky nejvíc přesvědčil imunolog Jiří Šinkora, který v anketě získal většinu hlasů, a to 57,4
procenta. Na druhém místě skončil biochemik Zdeněk Hostomský s 28,1 procenta hlasů. Třetí byl
bývalý ministr zdravotnictví Roman Prymula s 10,9 procenta hlasů a poslední se umístila primářka
Hana Roháčová.

Ve druhé hodině je vystřídali šéf České lékařské komory Milan Kubek, evoluční biolog Jaroslav Flegr
a lékaři Jan Hnízdil a Lukáš Pollert.

 

 

V jejich debatě podle diváků „zazářil“ lékař Jan Hnízdil, který vyhrál s 59,6 procenty hlasů. Na
druhém místě byl lékař Lukáš Pollert s 24,7 procenty hlasů. Za ním skončil šéf ČLK Milan Kubek
s 13,3 procenty hlasů a na posledním místě skončil evoluční biolog Jaroslav Flegr se 2,4 procenty
hlasů.
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Odborníci ve speciální nedělní superdebatě probrali témata týkající se pandemie koronaviru, tedy
protikoronavirová opatření, testování, ale i očkování. Celým pořadem diváky provedli moderátoři
Petr Suchoň a Sabina Dračková.

Superdebata se měla původně odehrát před více než stočlenným publikem. Kvůli zhoršující se
epidemické situaci se ale vedení redakce CNN Prima NEWS rozhodlo diváky ve studiu z
preventivních důvodů vynechat.

Co zaznělo ve speciálu Co Čech, to politik!

Nedělní speciál pořadu Co Čech, to politik! nabídl divákům dvě debaty nejrůznějších expertů, kteří
jsou v souvislosti s koronavirovou pandemií velmi často slyšet. Zatímco první diskuse za přítomnosti
Hany Roháčové, Romana Prymuly, Zdeňka Hostomského a Jiřího Šinkory se vedla ve velmi klidném
duchu, v té druhé došlo k ostrému názorovému střetu. Na jedné straně barikády byl Milan Kubek s
Jaroslavem Flegrem a na druhé Lukáš Pollert s Janem Hnízdilem. Redakce CNN Prima NEWS pro
vás vybrala nejzajímavější výroky.

Kdy nastane návrat do „normálu“?

Imunoložka Hana Roháčová: „Jsme poměrně významně promořeni a proočkováni. Návrat k
normálnímu způsobu života by měl být velmi brzo.“

Epidemiolog Roman Prymula: „Nechci věštit z křišťálové koule, ale ta doba se blíží mílovými
kroky. Omikron je dar, který nám dal příroda.“

Biochemik Zdeněk Hostomský: „Už jsme měli rozvolnit dávno, Británie je vzor. Přijměme
šanci, kterou nám evoluční biologie poskytuje, a oslavme konec delty.“

Imunolog Jiří Šinkora: „Nedává smysl, že by nás vakcína ochránila před infikováním. Tato
představa je naivní a hloupá. Epidemie skončila a není co řešit.“

Testování už mělo skončit

Roháčová: „Testovat se mají lidé s klinickými příznaky, ne bezpříznakoví jedinci ve školkách či
v práci. Respirátory mají svou funkci, jsem pro jejich zachování ve zdravotnických zařízeních a
v domech sociální péče. Co se týče MHD či nákupních center, pokud znovu nedojde
k masivními zahlcení zdravotnictví, tak bychom od toho mohli upustit.““
Prymula: „Jsme v diametrálně odlišné pozici. To není změna názorů, ale změna celého
prostředí. Konec testování je otázka velmi urgentní, u respirátoru bychom měli ještě chvilku
počkat, ale i to je otázka taky tak na týden, dva.“

Hostomský: „Termín na zrušení respirátorů a testování už jsme promeškali. Měli jsme tak už
učinit. Vláda mě v tomto zklamala.“

Šinkora: „V pečovatelských zařízeních budou respirátory dávat smysl, jinde bych je sundal.
Testování jen s klinickými příznaky.“

Prymula o nesprávném nošení roušek: „Představme si, že jsme ve světě virů. Když má někdo u
nosu třímilimetrovou štěrbinu, je to jako třeba 120 metrů pro člověka. Tím samozřejmě projde
bez problémů.“

Hostomský o zavírání škol: „Šlo o největší prohřešek celé této pandemie.“
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Dezinformátoři a militantní antivaxeři jsou zlo

Prezident České lékařské komory Milan Kubek o očkování: „Máme tady mnoho černých
pasažérů, ti by rádi čerpali různé výhody, ale nejsou pro to schopni nic udělat a chovají se
nebezpečně.“

Lékař Lukáš Pollert reaguje na Kubka: „Černých pasažérů je v Česku 10 milionů, každý z nás
se chová nějak nebezpečné. I když očkovaní roznáší virus taky, vůbec je netestujeme.“ Poté byl
moderátorem poučen, že vláda zavedla od 17. ledna povinné plošné testování. Pollert: „Já
jsem viděl po očkování umřít pacienta, jinak bych to neříkal.“

Milan Kubek: „Dezinformátoři a militantní antivaxeři jsou zlo a tomu se nesmí ustupovat.
Kvůli tomu tu zemřelo více lidí, než s naším zdravotnictví muselo.“ Naznačil, že za
dezinformátory považuje například Pollerta či Hnízdila.

Lékař Jan Hnízdil odpovídá na otázku, zda je dezinformátor: „Člověk udělá chybu, ale vědomě
jsem se toho nikdy nedopouštěl, jsem opakovaně terčem útoků, že jsem antivaxer. Média mi
mažou články.“

Evoluční biolog Jaroslav Flegr: „Může být názor, že respirátory pomáhají i že škodí. Ale
musíme být zodpovědní. Co škodí víc? Když se ukáže, že s rouškou neuběhneme maraton,
nemusíme ji nosit? Když ale tenhle nesmysl budeme dál opakovat, mohou kvůli tomu zemřít
desetitisíce lidí.“

Kdo je skutečný odborník?

Lukáš Pollert říká Kubkovi: „Nejste imunolog, takže tomu asi nerozumíte a nejste odborník.“

Kubek: „Nejsem imunolog. Pokorně ale respektuju názory skutečných odborníků. Pan Pirk
není odborník. Pan Beran je odborník, ale disident jinak jednotných vědců. Proto se stal
hvězdou dezinformátorů.“

Flegr: „Pana Pirka si strašně vážím, zachránil spoustu životů za svou kariéru, ale nakonec tím,
co dělal poslední rok, to všechno vymazal. Až to tam nahoře budou sčítat, zjistí, že je v minusu.
Kdybychom se měli promořit, tak by nás to při wuchanské variantě stálo 150 tisíc mrtvých a
200 tisíc při variantě delta.“

Hnízdil: „Dva roky nás dusí v respirátorech, testují, omezují, nutí vpíchnout nevyzkoušenou
vakcínu. Výsledek? 65 tisíc nakažených denně. Kde udělali soudruzi chybu?“

Flegr: „Opatření dávají smysl alespoň ještě měsíc, aby zploštily velký růst nakažených.
Omikron zdravotnický systém naplní, naše nemocnice jsou ale gumové a naši lékaři
fantastičtí.“

Celá debata:

 

Zdroj: cnn.iprima.cz (1), (2) / YouTube CNN Prima NEWS
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